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„Szent Mihály arkangyal, védelmezz minket a küzdelemben; a Sátán gonosz kisértései ellen 

légy oltalmunk!”  XII: Leo pápa 1884. október 13.) 

 

2024. március 23.. ÖREGDIÁK LELKINAP 

Még 2023 nyarán ismerhettünk meg a nyári kiránduláson Varga Attila kiszombori plébános 

atyát. Az árpád kori körtemplom bemutatása során, majd az azt követő nem is olyan rövid 

beszélgetés nyugalmával, őszinteségével, tiszta gondolataival, nagy hatást tett ránk. Még a 

nyár végén, vagy talán szeptember elején meglátogattuk személyesen és egy hosszú estét 

átbeszélgetve megkértük, vállalja a 2024-es lekinapot nálunk a Ferences Öregdiákoknál. 

Sokszorosan szerencsénk volt. Nem volt még elkötelezve erre az időpontra, szívesen vállalta 

és el is jött. Ez volt a legnagyszerűbb, hogy eljött és velünk volt. Sok-sok visszajelzést 

kaptam, hogy nagyszerű lelkigyakorlat volt. Igazi felkészítés húsvétra. Nem a húsvéti 

eseményekről, hanem magáról az Oltáriszentségről, annak jelenlétéről életünkben, az 

Oltáriszentség vételéről. 

Délutáni vendégünk ismét zenész, pontosabban zenészek voltak, akár csak tavaly. Sillye Jenő 

jött el közénk, és vele Borka Zsolt, aki az első pillanatoktól kezdve, egészen a mai napig 

együtt zenél vele. Megismerhettük az életútját, közös élményeiket, személyes vallomásokat 

hallhattunk a hitükről, a megpobáltatásaikról és szívesen mondanám, hogy sikereikről, de 

ezek sikereket ők mind szolgálatként élték meg. Természetesen nem csak meséltek, hanem 

énekeltek is. Igazi „klasszikus Jenő dalokat”. 

   

 

BALLAGÁS 2024. május 04. 

Az utóbbi években az egyesületünk részéről nem hangzik el beszéd. Helyette a pár éve 

bevezetett „Ballagási Emlék” füzetet kapja meg minden végzős, amiben benne vannak az 

elhangzott beszédek és fotók. Mind ez egy küllemében és tartalmában is igényes kiadvány 

formájában jut el a bankett napján minden tizenkettedikeshez, és az osztályfőnökök is 

megkapják. Ebben benne van a mi, el nem hangzott beszédünk, és pár gondolat az 

egyesületünkről is. Idén is elkészítettük és átadtuk. 

 

 

 

2024. május 16.KÖZGYŰLÉS és május25.MEGISMÉTELT KÖZGYŰLÉS 

Szokott módon húsvét utánra raktuk úgy, hogy a törvényi határidőn belül minél később 

tartsuk meg. 

Ahogyan az megszokott, csak a megismételt közgyűlés tudtuk érvényesen megtartani. A 

jelenlévők a beszámolókat jóváhagyták. Az iskola honlapjának öregdiák menüjébe 

felkerültek, eleget téve ezzel a közzétételnek.  

 

ÖREGDIÁK KIRÁNDULÁS 

 

Töröltük a SZEFER programok közül. 

  

 

2024. szeptember 14. CSALÁDI KIRÁNDULÁS 



Ebben a programban is van kis áthallás a tavalyi évről. Idén nem búcsújáró helyre, hanem 

egyenesen búcsúba mentünk. 

Nem régen szereztünk tudomást arról, hogy a Mányi Berekben van egy Szent Ferenc ösvény. 

Ennek történetéről az újságból többet is meg lehet tudni, így most nem részletezem.  

A település temploma a Szentkereszt Felmagasztalásása címet viseli ennek okán volt éppen 

szeptember 14-én a búcsúja. A szolgálatot a premontrei rend látja el itt, a szentmisét Piusz 

atya a Gödöllői Apátság Apátja mutatta be. A déli kellemes nyugodt pidzzázást követően 

visszatértünk a búcsúba, majd átbuszoztunk Majkra, és végigjártuk a csodálatosan felújított 

remeteséget. Annak ellenére, hogy minden időjóslat sok esőt és rossz időt ígért, csak itt ért 

minket egy kis esőzés, pontosabban csak azokat, akik nem értek vissza a megbeszélt időre a 

buszhoz.  

 

 

2024. október 12. SZENT FERENC NAP 

A lelkinap nagy izgalommal indult, legalábbis a számomra. Majnek Antal püspök urat kértük 

fel, aki örömmel vállalta a szentmisét és a lelkigyakorlatos prédikációt. Olyannyira, hogy más 

programot, ahová meghívása volt lemondott ennek érdekében. Aznap reggel nem vittem 

magammal telefont, és a vásárlásból visszatérve láttam, hogy Róbert atya keresett, illetve még 

előtte volt egy külföldi nem fogadott hívásom. Rosszat sejtve hívtam vissza Róbert atyát, 

akitől megtudtam, hogy Antal atya út közben rosszul lett és vissza kellett fordulnia. 

A helyzetet Menyhért atya mentette meg, aki szokásához híven „beugróként” is tartalmas de 

mégis jó humorú prédikációval ajándékozott meg minket a szentmisében. 

Délben megköszöntöttük „Tantót”, vagyis Viola tanárnőt, aki a nyáron töltötte be 90. évét. 

Délután Meskó Zsolt volt a vendégünk. „A tizenötödik” című musical szövegszerzője. A 

darab az Aradon 15-nek kivégzett vértanúról, Kazinczy Lajosról a nyelvújító fiáról szól. 

Régóta tervben volt, hogy a Szent Ferenc naphoz közeli október 6-ai nemzeti gyásznapról is 

legyen végre előadó. Most sok olyan részletet tudtunk meg, a fiatal ezredes élete és kivégzése 

kapcsán, amik nem igazán közismertek. 

 

 

 

2024. november 16. REQUIEM AZ ÖSSZES RENDEK ELHUNYT TANÁRAIÉRT ÉS 

DIÁKJAIÉRT  

A szentmisét P. Piusz premontrei atya koncelebrálta. A requiem után most ő volt a 

vendégünk, és nem mi az ő vendégei, mint Mányban. Házigazda, mint az már évek óta 

szokásos, Milán atya volt. 

Az agapén sokan vettünk részt. Örömömre szolgált, hogy az előkészítés során is sokan 

voltunk. 

 

 

2024 CZÁJA MÁTYÁS KOSÁRLABDA EMLÉK KUPA újra. 

Sajnos idén újra elmaradt. Nehéz, és tartok tőle, hogy egyre nehezebb lesz újra indítani. 

 

2024. november 24. Czája Mátyás születésének 100. évfordulójára emléktábla avatás. 

Idén áprilisban volt Czája Mátyás tanár úr születésének 100. évfordulója. Kicsit megkésve, de 

azért az aktuális évben emléktáblát avattunk, amelyet a Magyarok Nagyasszonya 



Rendtartomány, a Ferences Gimnázium, a hálás egykori diákjai és természetesen a Czája 

család összefogásával és adakozásával készült el a bronz dombormű és az életútját röviden 

bemutató kis tájékoztató tábla. 

 

 

November 7-8-án Rómában tartott konferenciát a SZITA, vagyis a Szerzetesi Iskolák 

társasága. A konferencián nem képviseltettük magunkat, mivel a konferencián való részvételt 

az egyesületünk költségvetése nem tudta volna fedezni, de a többi ferences szervezet sem 

delegált képviseletet. 

A társaság idei elnökségi találkozója (Budapesten) december 16-án tartotta, amin 

egyesületünk képviselete is jelen volt. 

 

 

A nyári hónapoktól eltekintve minden hónapban tartottunk vezetőségi ülést, haladva a kor 

szellemével rendre „online üzemmódban”. 

Idén, ahogyan ez már az anyagi korlátaink miatt szokássá vált csak egy alkalommal jelent 

meg a Ferences Körlevél rendes száma.  

 

Húsvét előtt, adjuk ki mindig a közgyűlési meghívót, ami azért mégis csak egy kicsit több, 

mint pusztán egy meghívó. Néhány gondolatot és hasznos, fontos információt mindig 

csatolunk a kötelező formula mellé. 

 

Köszönetet kell mondani mindazoknak, akik ezeknek a programoknak, eseményeknek a 

megszervezéséhez sok-sok munkával és lelkesedéssel járulnak hozzá.  

 

 

Tisztelettel: 

                  Vörös Balázs 

              Elnök 


